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Det bliver en lang tovtræk-
ken, og det er ikke alting der 
kan tjenes penge på.

Men nu har Freja Eje-
domme investeret og vis-
se ting kan ikke lade gøre, 
blandt andet så mange boli-
ger på området, vågn op.

 April og maj måned 
kvækker frøerne livligt i 
skoven, trods 200 meter der-
fra er et kæmpe værksted 
med forurening af bensoler 
og diesel som er rendt ud 
på betonparkeringselemen-
terne. Militærkøretøjerne 
skulle sælges på auktion, 
men de lækkede diesel så 
betonen er mættet gennem 
50 år, så derfor skal betonen 

bortskaffes, og ikke gra-
nuleres og bruges til stabil 
andre steder, så flytter for-
ureningen med og bliver 
nemmere udvasket til vo-
res grundvand. Man kunne 
starte med oprydning. 

Der bliver en kæmpe 
trafik med tunge biler og 
når 150-200 boliger byg-
ges,  graves det hele op og 
har man tjekket om Måløv 
rensningsanlæg kan klare så 
meget. 

Hvis ikke så skal der nye 
rør i jorden, kloakrørene er 
jo gamle betonrør, det bliver 
ikke sjovt. Hold jer under 
200 boliger, så kan det godt 
være området kan bære det.

 Indgangen der findes  i 
dag skal gøres større. Der 
er 110 meter fortov, der kan 

bruges til ind og udgang  
med 40 meter imellem. 

Der er også plads til en 
buslomme og selvfølgelig 
skal mini-rundkørslen laves 
inde på området bag vag-
ten, hvor sløjfen ville være, 
så der ikke skal eksproprie-
res ejendomme og jordstyk-
ker fra os uden for området, 
vi må døje med støjen. 

Der skal også tages hen-
syn til børnene. Derfor skal 
der laves hævede flader 
med felter, ikke lysregu-
lering, fordi bilismen ved 
godt, at er der børn i feltet, 
så koster det - de fleste bli-
ver kørt lige til skoletrap-
pen. 

Så lyt til os der bor her  - 
begræns boligerne.

Den frygtelige Jonstruplejr
Johan Overbye

Måløvgårdsvej 88, Måløv

 

Jeg mener, at vi i Danmark 
og Ballerup har et ansvar 
for, at agere når verden 
brænder, for at tage imod 
FN Kvoteflygtninge eller 
som i dette tilfælde tage 
andel i den opgave vi i 
EU har for, at tage imod 
de flygtninge, der lever i 
overfyldte lejre inden for 
Europas grænser og i sær-
deleshed, at give asyl til 
børn i den nu nedbrændte 
flygtningelejr Moria.

Udlændinge- og inte-
grationsministeren har 

tidligere afslået, at danske 
kommuner kan få mulig-
hed for modtage børn, der 
har fået asyl. Efterfølgende 
har den humanitære situa-
tion udviklet sig yderligere 
i negativ retning, og huma-
nitære organisationer som 
Mellemfolkeligt Samvirke 
melder om accelererende 
coronavirus, kulde, diarré 
og spædbørn, der dør af 
dehydrering. 

 Det er baggrunden for, 
at Enhedslisten og Sociali-
stisk Folkeparti har stillet 
et forslag til kommunal-
bestyrelsen om, at under-
søge mulighederne for at 
vi kan modtage seks børn 
fra Moria og bede borgme-
ster Jesper Würtzen om at 

tale børnenes sag overfor 
ministeren, så vi i Ballerup 
kan bane vejen for at kom-
muner i Danmark kan få 
lov til, at modtage til børn 
fra Den Græske Flygtnin-
gelejr. 

 Vi fik ikke flertal i kom-
munalbestyrelsen, men vi 
fik noget andet. Alterna-
tivet og Radikale Venstre 
har begge meddelt at de 
støtter forslaget.

Lad børn fra Moria komme til Ballerup
Stine Rahbek 
Pedersen (Ø)

Medlem af kommu-
nalbestyrelsen 

Jeg er selvfølgelig helt enig 
med Finn Erikssons ind-
læg om brænderøg i Balle-
rup Bladet 27. januar.

Jeg vil dog gerne tilfø-
je, at den viden har været 
kendt i hvert fald i mindst 
30 år. På det tidspunkt blev 
der undervist i luftforure-
ning på Danmarks Tekni-
ske Universitet, hvor der 
ved en forelæsning blev 
vist to cirkeldiagrammer 
på skærmen.

På det ene diagram 
kunne man se udsnit af de 
forskellige opvarmnings-
former i Danmark: Oliefyr, 

gas, el-opvarmning, kul-
fyring fra kraftværker og 
brændefyring.

Brændefyrings andel i 
cirklen fyldte kun en en-
kelt streg.

På det andet diagram 
kunne man se hvor stor 
forureningen var fra de 
forskellige fyringstyper. 
Her fyldte fyring med 
brændeovn næsten halv-
delen af cirklen. Forure-
ningen var altså markant 
stor. Men den viden har 
endnu ingen beslutnings-
tager vovet at gøre noget 
ved, vel vidende at der vil-
le komme et ramaskrig fra 
brændeovns-brugerne.

Hvis man husker kata-

strofen med dioxinudslip-
pet i Italien for mange år 
siden, så er det ikke rart at 
tænke på, at det er dette, 
sammen med andre giftige 
stoffer, der svæver rundt 
i luften. Dertil kommer 
lugten af sur brænderøg, 
når man lige tror man skal 
have lidt frisk luft inden 
sengetid, så får man hur-
tigt lukket vinduet.

Og det hjælper ikke 
med den nyeste og bed-
ste brændeovn, det bedste 
brænde og den korrekte 
optændingsteknik. Den 
forurener stadig, måske en 
anelse mindre.

Mere om brænderøg
Benny Nielsen

Centrmgaden 25, Ballerup 

Kære borgmester.
Mange tak for dit svar 

vedrørende moskegrund-
salget, som jeg dog ikke er 
blevet meget klogere på. 
Jeg skal i den forbindelse 
retfærdigvis lige oplyse, at 
Nye Borgerlige fra start har 
stemt imod moskebyggeriet 
og at Nye Borgerlige ikke 
var repræsenteret i kommu-
nalbestyrelsen i 2018.

Du skriver i dit svar, at 
grundprisen er sat ud fra an-
tal etagemeter og altså ikke 
selve grundarealet? Det vil 
sige, at hvis man IKKE har 
ønsket at bygge på grunden, 
eller bare ønsket at bygge et 

lille hus, så ville grunden i 
realiteten være gratis eller 
meget billig? 

Du skriver ligeledes, at 
vurderingen i 2016 er fastsat 
ud fra den samlede ejendom 
omkring den gamle bygge-
legeplads på i alt 19.107 kva-
dratmeter. 

Men i tingbogsudskrif-
tet af 9. august 2017 med 
den samlede ejendoms- og 
grundvurdering på over 26 
millioner, dækker dette kun 
arealet på matr. Nr.: 1 aæ - 1 
gy på i alt 4470 kvadratme-
ter, hvilket iøvrigt kun er 
en del af det samlede areal, 
man har solgt til moskebyg-
geriet på i alt 4938 kvadrat-
meter. 

Det ville være en stor 
hjælp for borgerne, om man 
kunne få en tegning i avi-
sen, over det samlede områ-

de omkring den gamle byg-
gelegeplads, Bispevangen, 
Præstevænget og Ekkoda-
len, med tydelig indtegning 
af det område på 4938 kva-
dratmeter, man har solgt 
til Dansk Tyrkisk- Islamisk 
stiftelse for i alt 2.250.000 kr.

Og samtidig få belyst, 
hvorfor Dansk Tyrkisk-Isla-
misk stiftelse, er fritaget for 
at betale den kommunale 
ejendomsskat af fast ejen-
dom i 2019 på i alt 12.039 
kroner som alle andre ejen-
doms- og grundejere ellers 
er tvunget til? 

Til en iøvrigt tydelig be-
skrevet ejendomsværdi på 
16.100.000 kr. og en grund-
værdi på 6.663.000 kroner, 
der er udskrevet den 28. fe-
bruar 2019.

Mere undren over moskebyggeri
Lone Madsen 
(D)

Formand, Nye Bor-
gerlige i Ballerup 

 

Enhedslisten og SF havde 
på KMB-mødet den 25 ja-
nuar fremsat forslag om, at 
vi skulle modtage seks børn 
fra Morialejren. 

Dette på trods af, at der 
allerede er taget en national 
beslutning om, at det skal vi 
ikke. 

Alligevel mener Enheds-
listen og SF, at vi som kom-
mune skal bede regeringen 
om at revurdere deres be-
slutning. Dansk Folkeparti 
vil aldrig lægge stemmer til 
sådan et forslag, da det stri-
der imod sund fornuft. Det 
virker som om, at der ikke er 
klarhed over begreberne lo-
kalpolitiske og nationalpo-
litiske spørgsmål i Enheds-
listen og SF. Hvis man ikke 
er tilfreds med retningen i 

dansk politik, så må man gå 
til sine folkevalgte på bor-
gen/EU, og bede dem om at 
sætte en anden kurs. 

Sagen som Enhedslisten 
og SF fremlagde var meget 
indforstået, og ordsætnin-
gen ikke i overensstemmel-
se med den opfattelse man 
får af det skrevne ord. Når 
man mener, at det ikke har 
økonomiske konsekvenser 
at stille forlaget, så tænker 
man ikke langsigtet, for 
selvfølgelig har det konse-
kvenser på den lange bane. 
Når man yderligere vil til-
dele børn en bolig, ja så be-
tyder det jo, at man vil give 
en af de boliger væk, som 
mange af vores borgere står 
på akutliste til. 

Humanismekortet blev 
smidt på bordet, dette var 
ganske forventet, da det altid 
kommer i spil når fronterne 
bliver trukket skarpt op. 

Humanismekortet er 
slidt og efterhånden noget 

utroværdigt. Da jeg ikke 
mener, at kommunalbesty-
relsens medlemmer mang-
ler empatiske evner, så var 
det et noget malplaceret og 
hysterisk angreb. 

For mig personligt og i 
kraft af rollen som folkevalgt 
her i kommunen, - så starter 
min humanisme lokalt, så 
går den nationalt, derefter 
kan man efter bedste evne 
redde resten af verden.

Nej til børn fra Morialejren
Michael 
Jensen (O)

Gruppeformand, 
Dansk Folkeparti 

Så lykkedes det! 
Ballerup Kommunes 

frivillighedspolitik blev 
vedtaget på sidste kom-
munalbestyrelsesmøde, og 
alle partier var bag. Tre år 
har det taget fra idé til en-
delig politik. Det kan vir-
ke som lang tid, men ”alt 
godt kommer til den, som 
venter”. Er det ikke sådan, 
man siger? Og politikken 
er blevet god. 

Vi har fået en politik, 
som beskriver, hvordan 
vi sammen opfatter frivil-
lighed, hvad de frivillige 
bidrager med af værdi til 
kommunen, hvilke ram-
mer man har som frivillig i 
Ballerup Kommune, hvad 

det frivillige arbejde er og 
især ikke er, hvordan kom-
munen skal agere i forhold 
til frivilligheden, og hvor-
dan vi skal udmønte poli-
tikken. 

Det har været utrolig 
vigtig for os at få landet 
denne politik på en god 
måde, og vores mantra har 
fra starten været, at alle 
interesserede, involvere-
de og investerede parter 
skulle have mulighed for 
at sætte deres fingeraftryk 
på politikken, som skal 
”ud på landevejen”. For 
denne her politik er selv-
følgelig ikke en politik, 
der skal ned og ligge i en 
skrivebordsskuffe. Det er 
heller ikke en politik, som 
kun skal omfatte de frivil-
lige. Det skal være en po-
litik, der skal ud og imple-
menteres i alle dele af det 
kommunale system, så de 

gode intentioner bag kom-
mer under huden på både 
kommunalt ansatte og fri-
villige. 

Jeg vil gerne på Kultur 
og Fritidsudvalgets vegne 
sige tak til Frivilligheds-
rådet og Folkeoplysnings-
udvalget for deres kæm-
pestore arbejdsindsats ind 
i denne politik. Også tak til 
alle de frivillige, som har 
taget sig tid til at møde op 
for at tale om det at være 
frivillig og tak til alle de 
råd, foreninger og borgere, 
som har afgivet hørings-
svar. Jeg er ikke spor i tvivl 
om, at frivilligheden lever 
derude, og at folk kerer sig 
meget om den. 

Jeg hører rigtig gerne 
fra jer, såfremt I har gode 
input til det fremadrettede 
arbejde på: clho@balk.dk 

Ballerup fik ny frivillighedspolitik
Charlotte 
Holtermann 
(A)

Formand for kul-
tur- og fritidsud-
valget 

Humanismekortet 
blev smidt på bor-
det, dette var gan-
ske forventet, da 
det altid kommer i 
spil når fronterne 
bliver trukket 
skarpt op. 


